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Op 27 september 2024 heeft Sjoerd Keizer van fractie S!N, op grond van artikel 52 Reglement van Orde 
schriftelijke vragen gesteld, over ‘Windmolens bij Hallum en Betterwird te Dokkum’. 
 
In deze brief geven wij antwoord op die vragen. 
 
Vraag 1:  Wat zijn de gevolgen van het aannemen van de motie energie hub te Hallum en wat worden de 
mogelijkheden voor de bedrijven aldaar?  
 
De aangenomen motie versterkt de samenwerking tussen de ondernemingen, de gemeente en de provincie 
om te komen tot een Smart Energy Hub (SEH) in Hallum. De voorbereidingen voor de SEH gaan door, de 
noodzaak om hernieuwbare elektriciteit toe te kunnen passen waaronder windmolens is en blijft groot.  
De economische impact van de netcongestie en de verduurzamingsopgave drukt op de bedrijven, zowel op 
Betterwird als in Hallum. De behandeling van de Provinciale Omgevingsvisie biedt pas duidelijkheid over 
welke ruimte er uiteindelijk aan de bedrijven wordt gegeven. De inzet om te komen tot een aanpassing van 
de Wijzigingsverordening heeft geleid tot veel aandacht voor de nijpende situatie voor de ondernemingen in 
Hallum en Betterwird door de netcongestie en de grote verduurzamingsopgave. Zodra er daadwerkelijk zicht 
is op een volwaardige SEH kunnen bedrijven weer vooruitkijken, investeren en door in Noardeast-Fryslân. 
 
Vraag 2:  
Wat zijn de gevolgen voor het niet plaatsen van windmolens bij Betterwird en welke mogelijkheden zijn 
eventueel wel mogelijk? 
 
Zonder windenergie kunnen de verduurzamingmaatregelen op de ‘langere termijn’ (na 2030) niet worden 
uitgevoerd. Het gaat om het verminderen van gasverbruik en het elektrificeren van de bedrijfsvoering. Voor 
de korte termijn (tot 2030) heeft Betterwird enige ruimte. Het is namelijk een van de zeven pilotgebieden in 
Liander-werkgebied om te komen tot een gezamenlijke gebiedsgerichte aanpak van de netcongestie. Het is 
gericht op de onderlinge afstemming van het energieverbruik. Daar waar het perspectief niet geboden kan 
worden voor de ondernemers op langere termijn, komt de economische ontwikkeling zwaar onder druk te 
staan. De behandeling van de Provinciale Omgevingsvisie is cruciaal. Deze moet duidelijkheid bieden over 
welke ruimte er uiteindelijk wordt geboden voor windenergie. 
 
Vraag 3 
Wat heeft de FNP-wethouder (bestuurder) geprobeerd te bereiken met zijn ingezonden stuk in de LC op 18-
09-2024 over windenergie en was dit wel verstandig? 
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Het thema windenergie kan niet los worden gezien van de netcongestie, de verduurzamingsopgave en 
daarmee van de houdbaarheid van het bedrijfsleven in onze gemeente. De leefbaarheid staat onder druk, de 
economie komt tot stilstand in onze gemeente. Het opiniestuk heeft hier aandacht voor gevraagd bij de 
lezers. Windenergie is niet enkel meer een klimaatvraagstuk, maar kan een bijdrage leveren aan de 
instandhouding van onze economie. De basis van de leefbaarheid in onze gemeente. Om breed bewustzijn 
te creëren voor dit urgente vraagstuk is gebruikgemaakt van dit instrument. 

Vraag 4 
Wat is de mening van de rest van het college en is er overleg geweest over het ingezonden stuk van 
wethouder Koonstra of is het op persoonlijke titel gedaan?  
 
Er is college-breed draagvlak voor het ingezonden stuk van wethouder Koonstra. 
 
Vraag 5 
Hoe denkt het college over de bestuurlijke verhoudingen tussen NEF en de provincie? De fractie van S!N 
kan zich voorstellen dat het niet wordt gewaardeerd binnen de provincie dat een bestuurder de media zoekt 
met het ingezonden stuk over windenergie. Naar onze mening werkt dit averechts. 
 
Het college zet zich in voor het behoud van de werkgelegenheid en de leefbaarheid van onze gemeente. We 
erkennen dat de belangen van onze gemeente anders zijn dan elders in de provincie. We sluiten daarbij aan 
op de zienswijze, die mede door uw raad is ingediend, op de Wijzigingsverordening van de provincie. De 
bedrijventerreinen Hallum en Betterwird vragen om een gelijkwaardige behandeling als de bedrijventerreinen 
in de F4-gemeenten in onze provincie.  
 
Vraag 6 
Waarom zijn de onderhandelingen mislukt met de provincie terwijl er wel degelijk is ingezet op windenergie 
te Hallum en Betterwird te Dokkum?  
 
De onderhandelingen met de provincie zijn gaande. De inzet op het behouden van onze werkgelegenheid in 
Hallum en Betterwird én ook op andere locaties in onze gemeente is een continue proces. Dat vraagt om 
een lange adem. Het is geen sprint maar een marathon. De netcongestie en de verduurzamingsopgave 
waar bedrijven voor staan zal veel van ons vragen. Het college kiest daarin voor het actief samenwerken 
met anderen, zoals de provincie. Windenergie is daarvan een voorbeeld en niet de uitkomst.  
 
 
Hoogachtend,  
Namens het college van burgemeester en wethouders van Noardeast-Fryslân,  
 
 
 
mr. M.J.P. Kouwenhoven    mr. J.G. Kramer  
Loco-secretaris      Burgemeester 


